

Indkaldelse til afdelingsbestyrelsesmøde

Tirsdag den 16. august 2016

i FOA Sydfyn, Syddanmark og Øhavet

Ordstyrere: Benny Andersen og Kirsten Dybro

Til stede: Susan Bøg Nielsen (SBNI), Kirsten Dybro (KD), Dorthe Jørgensen (DJ), Jette Hammer (JH), Käthe Lund (KL), Maria Haladyn (MH), Marianne Buxbom Lauritzen (MB), Annika Lauritzen (AL), Jan Enderberg (JE), Benny Andersen (BA), Winni Kielstrup Hansen (WH)

Afbud: Niels Fjord-Hansen

Referent: Mikkel Juel Hansen

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden

DJ meddelte at hun skulle gå kl. 10:45 grundet forhandling, og ville komme tilbage senere.

ML meddelte at hun skulle gå kl. 11:50, og ville komme tilbage ved 13-tiden.

JH og KD meddelte at de skulle gå kl. 11 grundet møde med Forbundet.

Det blev herefter besluttet, at dagsordenens punkt 5.2 skulle være afviklet senest 10:30.

Dagsordenen godkendt.

2. Godkendelse og underskrift af referat fra seneste bestyrelsesmøde

Godkendt.

3. Beslutningspunkter

3.1. Mødedatoer i 2017

31. januar (i forbindelse med bestyrelsesseminar den 31. januar – 1. februar)
28. februar
21. marts (formøde i forbindelse med generalforsamling)
11. april (konstituerende møde) bliver ½-dags møde 12-16
6. juni
15. august
3. oktober
5. december

Mødedatoerne er lagt efter hvornår der er HB-møder, således at bestyrelsesmøderne afholdes ugen inden HB-mødet.

Konklusion: Mødedatoerne er godkendt og Mikkel ajourfører frihedsansøgninger.

3.2. Brevafstemning

SBNI: Vi har vedtaget på tidligere generalforsamling, at der skal være adgang til at brevstemme ved valg i afdelingen. Vi har tænkt, at når der er 5 kandidater, vil der kun være mulighed for at afgive 1 stemme til formandsvalget i 1. valgrunde. Der kan godt opstå flere valgrunder. Hvis én kandidat skal vinde i 1. runde, skal én kandidat have mere end 50 % af stemmerne.

KD: Har talt med Ebbe Jacobsen, som skal være dirigent. Han var i tvivl i forhold til at skulle mærke stemmerne. Det kan være rigtig svært at styre, men han vil undersøge nærmere og se på hvad der står i lovene. Vi har aftalt at tale sammen igen. Vi vil ikke risikere at stemmerne går "tabt". Vi vil i PL gerne have lov at arbejde videre med det i samarbejde med Ebbe.

BA: Jeg synes stadig at vi skal brevstemme, så må man sige at det er sådan det er, hvis folk ikke kan komme. Når de stemmer er "brugt", må det så være de tilstedeværende på årsmødet, der bestemmer i sidste ende.

AL: Både for og imod – hvis man ikke kan brevstemme, bør der sendes en mail ud med en begrundelse, så der ikke pludselig går en masse snak om hvorfor man ikke kan. Og hvis vi gerne må brevstemme, skal man forklare konsekvenserne ved at brevstemme (risikoen for at stemmer går tabt).

SBNI: Hvad de snakker om ude i samfundet kan vi ikke gøre så meget ved – jeg er meget ambivalent. Jo flere der har mulighed for at stemme, jo bedre, men det er problematisk med kun en stemme til 5 kandidater.

KD: Er også for at vi skal have brevstemmer. Det kan bekymre hvis vi ikke får aftalt retningslinjer for hvordan brevstemmerne håndteres. Er med på at vi skal forklare og vejlede i forhold til afgivelse af brevstemmer.

ML: Er med på brevstemmer, men kan godt se problematikken.

MH: Skal have mulighed for at brevstemme.

KD: Tidligere har vi været 3 kandidater, godt nok ingen brevstemmer, men den der fik færrest stemmer i 1. stemmerunde faldt væk, og der var herefter ny stemmerunde med de tilbageblivende 2 kandidater.

BA: Jeg mener de, der ikke kan være med, skal have mulighed for at stemme alligevel. Jeg synes ikke vi skal lave om på at vi tidligere har vedtaget at der skal være mulighed for at brevstemme (det er vedtaget på generalforsamling).

AL: Brevstemmer bør gælde hele vejen medmindre kandidaten selvfølgelig ryger ud.

SBNI: Afsluttende forslag går på at vi selvfølgelig vedholder brevstemmer, at

vi informerer grundigt, at vi rejser en dag til Ærø for at indsamle brevstemmer, at vi ikke har yderligere åbent på kontoret her, men at Ebbe har vetoret i forhold til proceduren omkring brevstemmerne. Vi melder ud til bestyrelsen så snart vi har en løsning, og der kommer nyhedsbrev ud til alle medlemmer med præsentation af kandidaterne samt info om procedurer.

SBNI: Sidebemærkning – Ebbe har 40-års jubilæum, så jeg foreslår en opmærksomhed fra bestyrelsen.

Konklusion: PL og Ebbe Jacobsen arbejder videre med proceduren omkring stemmeafgivelse og PL informerer om dette når det er klarlagt.

4. Regnskab

4.1. Medlemstal, udleveres på mødet

Susan gennemgik medlemstallene.

AL: Er det muligt at få medlemstal uden elever?
(Dette arbejder Mikkel på til næste bestyrelsesmøde).

4.2. Månedssregnskab

Susan gennemgik tallene.

4.3. Halvårsregnskab

Susan gennemgik tallene

AL: Susan bør fremlægge tallene fremover, da det giver en god forståelse.

4.4. 1. behandling af Budget 2017

Susan gennemgik forslaget.

Der var en debat gående på forsikringskategori i forhold til om man er fuldtidsforsikret eller deltidsforsikret i sit medlemskab.

AL: Dejligt at vi er ude i god tid i forhold til budgetlægningen.

5. Orientering

5.1. A-kassen, bilag: ledighedstal

Susan gennemgik tallene.

5.2. Status FOA Sydfyn

Orientering af SBNI.

MUS samtalerne blev afsluttet i slutningen af juni, med deltagelse af både SBNI og KD. Der var markant flere ønsker om videreuddannelse og opkvalificering af personalet.

Der afholdes et personalearrangement 30/8 hvor vi tager færgen til Skarø, spiser frokost, får rundvisning og tager hjem igen om eftermiddagen. Vi nåede ikke at planlægge og afholde sommerfest, så dette arrangement er i stedet for en sommerfest.

Der afholdes individuelle trivselssamtaler med personalet ca. 1 gang hver 5.-6. uge på anbefaling af Kim Andersen, Kick Konsult efter temadagen med personalet i juni. Disse er nu godt i gang, og jo flere samtaler der afholdes, jo nemmere bliver det.

Biografur med FOA den 14/9 til filmen Nøgle, Hus, Spejl.
Det koster 25 kr. for en billet og hvert medlem kan købe 2 billetter.

Kirsten Dybro afholder afskedsreception 29/9 – invitation følger.
(er sendt ud på nuværende tidspunkt)

Forventer ansættelse af Kirsten i oktober-november 2016 på fuld tid, derefter 16 timer om ugen i ca. 3 måneder.

Der kommer et massivt behov for ekstra hjælp i Sundheds- og service sektoren i forhold til at der er 1 eller 2 nye valgte og i forhold til udfordringerne omkring forhåndsaftalen i Faaborg-Midtfyn Kommune (FMK).

BA: Fedt at der erkendes at vi kan få brug for hjælp. Jeg bakker op 100 %.

KL: Rigtig godt at i prioriterer kvalificerede hænder i forhold til at kunne holde på medlemmer, så tingene ikke går for stærkt/hurtigt.

SBNI: Uanset om det er 1 eller 2 nye, så er der en omstilling for nye valgte, for det er en livstil.

ML: Bakker 100 % op om initiativet. Hvordan tager personalet i FMK det at forhåndsaftalen forventes opsagt?

KD: Har haft nogle henvendelser fra medlemmer i FMK og de er selvfølgelig bekymrede. FMK har ret til at opsige forhåndsaftaler, men det er stadigvæk "FOAs lønkroner" så vi skal finde en god model. Stadig lidt på bar bund efter sidste forhandling.

JH: Har talt med en del TR og det undrer os at ingen har hørt noget ind til videre. Måske er FMK gået i tænkeboks. Vi har intet hørt fra dem. Har fået positive tilbagemeldinger fra personale i FMK om at det er godt at forbundet er med i processen nu.

AL: Mener personalet at det er FOAs skyld eller mener de det er FMKs skyld?

MH: Jeg har hørt at de er utilfredse med FOA, fordi al information er kommet fra HR og ikke fra FOA. De føler sig svigtede af FOA.

KD: Vi har sendt mail ud til samtlige medlemmer i FMK, i forhold til hvordan forløbet er gået. I de henvendelser jeg har haft, har medlemmerne også været vrede/frustrerede på os. Hvornår er information nok for de enkelte?

SBNI: Der er tilbudt at få en med her fra FOA til hver eneste individuel forhandling, så man ikke skal sidde alene og forhandle.

AL: Der vil hele tiden være nogen, der er utilfredse. I har sendt mail ud og tilbudt individuel hjælp, så kan man ikke gøre mere.

MH: Som jeg har forstået det bliver de indkaldt til individuelle samtaler, men har endnu ikke fået dato.

JE: Efterspørger i forhold til hvem de forskellige navne der bliver nævnt i debatten er. Det kan være svært at følge med i når man ikke er ansat i FMK.

JH: Dem der skal have opsagt tillæg, har ikke fået brev endnu, og det gør dem frustrerede.

KD: De har fået brev fra ledelsen om at vores forhandling er gået i hårdknude og de agter at opsigte tillæg samt vil indkalde til forhandlinger individuelt.

AL: God tanke at få Kirsten ansat til at hjælpe det hele godt i gang.

5.3. HB møde den 14-06-16, referatet er udsendt

Susan orienterede.

Der kommer opfølgning på stormødet den 9/6. Der er bevilliget 750.000 til denne opfølgning.

Der kommer en "FOA e-boks", så alt post vil kunne være digitalt i fremtiden.

5.4. Orientering om BIOS' konkurs m.v.

Region Syddanmark har overtaget ambulancedriften pr. 15-08-16.

Det bliver derfor en FOA overenskomst modsat den nuværende 3F-overenskomst (fordi de nu bliver offentligt ansatte).

Nuværende ansatte bliver på 3F OK frem til 01-03-17.

Dem der bliver ansat fra nu af bliver ansat på FOA OK.

Der bliver nogle overgangsbestemmelser og tilpasninger hen af vejen.

Forbundet afholder oplysningsmøder – både for os i afdelingerne, og for de ansatte ambulancereddere.

Christian Leth og jeg tager til møde i Odense onsdag aften og får den nyeste orientering i forhold til situationen omkring ambulancedriften.

Der bliver 2 yderligere møder i Odense den 29. og 30. august med videre orientering på ambulancestationerne.

Vi har fået enkelte medlemmer allerede og har haft flere henvendelser i forhold til hvordan det vil være fremover.

5.5. Orientering om kritisk kommentar på Forbundets Facebookside.

SBNI: Har talt med pågældende dagen efter. Kommentaren omhandlede ikke noget hun har oplevet selv, kun hvad hun har hørt. Hun fastholdt det omkring forhåndsaftalen og lønforhandlingerne.

Hendes TR har sagt at vi ikke foretager løntjek, men det beroede på en misforståelse, (i forhold til at vi ikke modtager "nettoposer", men gerne mapper med orden i papirerne hvis der er en konkret mistanke).

AL: Godt at der er blevet taget fat i hende, og håber at hun kunne finde på at

lave et dementi. Vi har selv haft 2 sager hvor pårørende har udtalt sig negativt om os på Facebook og det berør os alle. Det er den nye, nemme måde, at lave læserbreve på. Det er ikke fair.

WH: Det er rigtigt fint at det kommer op på bestyrelsesmødet, så vi er orienterede.

5.6. Orientering om administrativt tilsagn om støtte til AOF Ærø

SBNI orienterede om at der er givet administrativt tilsagn om 500 kr. I lighed med tidligere år.

5.7. Orientering om flytning af bestyrelsesseminar pga. HB-møde

SBNI: Bestyrelsesseminaret er flyttet til den 31. januar – 1. februar grundet at de oprindelige datoer var samtidigt med HB-møde.

5.8. Fritagelse fra støtte til politiske partier

SBNI: Vi ligger på 2,75 %, der aktivt har fravalgt at støtte politiske partier, og dermed har vi fuldt ud opfyldt den andel, der skal gå til at støtte almene sociale formål.

5.9. Takkekort fra Inger Bolwinkel og Tenna Holm Malling

SBIN orienterede.

Inger Bolwinkel har været forbundssekretær i mange år og har siddet med arbejdsmiljø. Hun er lige fratrådt på grund af alder. Vi har været med i en gave på regionsplan.

Tenna er fratrådt som filialbestyrer i Arbejdernes Landsbank efter eget ønske, så hun er blevet erhvervsrådgiver i Odense. Har været oppe med noget vin.

På fredag giver vi et par flasker vin til Martin Rasmussen fra HK, der har 25 års jubilæum.

5.10. TR / AMR

Christian Leth: Som noget nyt har afdelingsformanden indført trivselssamtaler. De er opsat for os alle sammen, ½ times varighed, gentages efter 4-6 uger, efter anbefaling fra Kim Andersen, har selv været udsat for en. Dejligt at have fokus på trivsel på en anden måde end vi har været vant til.

Mette Mortensen: Vores sommerfest gik i vasken, men Susan har taget initiativ til en tur til Skarø den 30. august hvor vi skal spise frokost og på en guidet tur. Vi skal afsted kl. 11 og kommer hjem igen om eftermiddagen. Der er stor opbakning til det, kun nogen enkelte, der har andre aftaler på dagen, deltager ikke.

6. Kommende HB møde den 23-08-16, materiale udsendes senere

SBNI orienterede om udvalgte punkter fra dagsordenen.

WH: I forhold til Folkemødet på Bornholm. Der var 200 FOA-pladser, hvoraf flere var medlemmer af KRIFA. Det skyldes at man har mulighed for at invitere gæster med.

Ønske om punkt til næste bestyrelsesmøde: **AL vs PenSam.**

7. Temadebat

7.1. Afdelingens organiseringsindsats

De medsendte bilag omkring organiseringsindsatsen blev debatteret.

Brochuren om valg af TR trykkes og lægges på bordene til næste temadag.

AL: Kan vi åbne huset for ikke-medlemmer (med merpris) en gang i mellem?

SBNI: Det er fortsat et prioriteret område med organiseringsindsatsen i afdelingen, så det vil jeg give videre til organiseringsgruppen.

WH: Kontakt os gerne hvis der er behov for en hånd i forbindelse med at stå i en stand diverse steder.

MH: Mulighed for deltagelse i flere arrangementer lokalt? Det kan for eksempel være diverse sommerarrangementer med livemusik o.l.

WH: Spontane arrangementer, f.eks. klæde sig ud som julemænd og gå på gaden og dele bolsjer, balloner, etc. Ud op mod jul.

KL: Skal vi oprette en synlighedsgruppe for at øge fokus på synlighed?

8. Eventuelt

SBNI: Jeg rejser til Vilnius sammen med LO på studietur fra den 31/8 - 4/9

Vi har jubilæumsmiddag den 18/8 - 40 og 50-års jubilarer er inviteret.

Der afholdes lyttemøde (i forbindelse med at det er kongresår) 12/9-16 på Plejecenter Bryghuset i Aktivitetscenteret.

LO/FTF i Region Syddanmark har samarbejds møder i forhold til eventuel sammenlægning

AL: Ønske om at dagsorden holdes adskilt fra øvrige bilag når der sendes indkaldelse til bestyrelsesmøder. (taget til efterretning /Mikkel).

MH: Bestyrelsens julefrokost bliver den 25. november på Hotel Svendborg.

KL: Orientering fra KPU. Velfærdsdemonstration den 15/9. Det er en landsdækkende event og vi arbejder på at få Lars Løkke og Mette Frederiksen hertil. Der kommer måske ansøgning fra KPU til bestyrelsen i forhold til støtte til initiativerne.

SBNI: Er det noget FOA Sydfyn vil bakke op om?

Der er generelt opbakning til at støtte initiativet.

DJ: I pædagogisk sektor er der årsmøde, og der ser ud til at blive kampvalg om pladserne.

Der ønskes opklaring i forhold til mødedato i december, Mikkel sender opklarende sammen med referatet.

AL: Afbud til bestyrelsesmødet i december.

Det er bestyrelsesmøde onsdag den 7. december.

Det er vedtaget på det konstituerende bestyrelsesmøde den 04-04-16, pkt. 4.4. Grunden til at det er en onsdag, er fordi projektet med de 4 plejecentre afsluttes om tirsdagen. Der vedlægges årshjul sammen med referatet. /Mikkel

9. Evaluering

SBNI: Det er ærgerligt at begge de valgte fra Sundheds- og servicesektoren har været fraværende noget af dagen, men det kunne desværre ikke være anderledes.

BA: Positivt at komme til bestyrelsesmøder, der er godt humør og samtidig relevans.

AL: Godt bestyrelsesmøde, lidt snak, men ok.

DJ: Rigtigt godt med megen saglighed, debatlyst og et godt grin.

SBNI: Dejligt bestyrelsesmøde, gik alligevel fint med at fremlægge regnskab.

Næste afdelingsbestyrelsesmøde er onsdag den 28. september 2016.

Med venlig hilsen

Susan Bøg Nielsen
afdelingsformand

Underskrifter fra afdelingsbestyrelsesmøde den 16. august 2016

Susan Bøg Nielsen

Kirsten Dybro Korf

Dorthe Jørgensen

Jette Hammer

Jan Enderberg

Maria Haladyn

Käthe Lund

Benny Andersen

Annika Lauritzen

Marianne B. Lauritzen

Winnie Kielstrup Hansen